
Protokół nr XLI/2022 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 14 lipca o godzinie 15:00 w Sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 17:15 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady XLI sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

14 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy i z-cę skarbnika. 

Powitała również wszystkich dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 

zaproszonych gości. 

 

2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Andrzeja 

Macyszyna, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta 



Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Macyszyn  

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Andrzej Macyszyn. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy Lubasz 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad XL sesji Rady Gminy Lubasz 

6) informacja wójta o działaniach miedzy sesjami 

2. Sprawozdanie z działalności Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz w roku szkolnym 

2021/2022. 

3. Podsumowanie pracy zdalnej i hybrydowej w minionym roku szkolnym 2021/2022. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały nr XVIII.135.16 Rady Gminy Lubasz z dnia 10 marca 2016 roku w 

sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Lubasz 

na lata 2016-2025. 

2) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Lubasz na rok szkolny 2022/2023 

3) zaliczenia drogi w Goraju do kategorii dróg gminnych 

4) zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Wronki o uznanie za ochronne lasów stanowiących 

własność Skarbu Państwa położonych na terenie Gminy Lubasz 

5) zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Krucz o uznanie za ochronne lasów stanowiących 

własność Skarbu Państwa położonych na terenie Gminy Lubasz 

6) zmiany uchwały nr XXXII/300/21 z dnia 30 listopada 2021r. w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

7) zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok 

8) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 
 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy Lubasz 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad XL sesji była  Pani Monika Golik.. 

Poprosiła ją o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pani Monika Golik  stwierdził, że zapoznała się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 14 czerwca 2022r. Stwierdziła, że protokół 



odzwierciedla przebieg sesji  i poprosiła radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu 

 

Głosowano w sprawie przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad XL sesji Rady Gminy 

Lubasz 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  XL sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja wójta o działaniach miedzy sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „Ostatnia sesja Rady Gminy była sesją absolutoryjną . W związku  

z tym program nie obejmował informacji o mojej pracy. Dzisiejsza zatem obejmuje okres od 

31 maja 2022. W tym czasie wiele wydarzeń mających wpływ na realizacje zadań Gminy, 

warte jest by o nich wspomnieć. Zakończył się czas na składanie deklaracji do Centralnej 

Bazy Emisyjności Budynków. Jest to ewidencja, w której znajdą się kompleksowe 

informacje, dotyczące źródeł ogrzewania budynków. W naszej Gminie wpłynęło 2005 

deklaracji na 2392 wymaganych. Stanowi do 83% wykonania i daje gminie 27 miejsce w 

województwie wielkopolskim. Wynik nie napawa optymizmem, tym bardziej że wiele razy 

przypominaliśmy mieszkańcom o obowiązku złożenia deklaracji. Wykorzystaliśmy wiele 

instrumentów informacyjnych w tym także jednostki OSP by zachęcić poprzez megafon 

mieszkańców. Zgodnie z obecna interpretacją, oświadczenia nadal mogą być składane bez 

konieczności stosowania kar. 

Po podjęciu przez Wysoką Radę na wspólnych posiedzeniach komisji decyzji o wsparciu 

finansowym projektu pn. „Rewitalizacja kolejowego ciągu komunikacyjnego na liniach 

kolejowych nr 390/236 Czarnków – Rogoźno – Wągrowiec” w wysokości 1,5 mln zł, 

rozpoczęła się dyskusja w tym temacie. Padło wiele niesprawdzonych informacji  

w przekazach prasowych, stawiając miedzy innymi nasza gminę jako tę, która nie do końca 

popiera projekt. Pragnę z całą mocą podkreślić, że nasza Gmina uznaje ten projekt 

inwestycyjny za bardzo pożądany, a decyzja o przeznaczeniu 1,5 mln złotych wynikała tylko  

i wyłącznie z analizy możliwości finansowych w sytuacji potrzeby realizacji wielu zadań 

inwestycyjnych, na które Gmina otrzymała środki zewnętrzne. Na prośbę Pana Marszałka 

dokonaliśmy wspólnie ponownej analizy możliwości i proponujemy udział Gminy Lubasz na 



poziomie 2,5 mln zł w latach 2024-2028. Projekt zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

został przygotowany i będzie przedmiotem rozpatrywania na dzisiejszej sesji. 

Informowałem Państwa o ogłoszeniu przetargu na inwestycje budowy boisk sportowych 

 w Lubaszu i Miłkowie. Otwarcie przetargu nastąpiło 4 lipca br. Niestety do przetargu nie 

zgłosił się żaden oferent, w związku z czym przetarg został unieważniony. W chwili obecnej 

w obliczu tego że kosztorysy inwestorskie utraciły swoją ważność, zlecono opracowanie 

nowych. Decyzje w sprawie dalszego toku postępowania zapadną po wpłynięciu tych 

kosztorysów. 

W dniu 8 lipca br otwarty został kolejny przetarg na zadanie związane z programem Cyfrowa 

Polska. Przypomnę, że Gmina otrzymała grant na zakup sprzętu komputerowego wraz  

z oprogramowaniem właśnie z programu Cyfrowa Polska. Był to grant w wysokości ponad 

225 tysięcy złotych. Kompleksowa oferta opiewa na kwotę 286.689,63 zł. Jest to kwota 

wyższa od zaplanowanej w budżecie. Szukamy obecnie rozwiązań realizacji projektu. 

Obserwujemy niestety wzrost cen spowodowany wysoka inflacją. Przejawia się on zarówno 

w postępowaniach przetargowych, ale także i w wydatkach bieżących. To zjawisko jest 

powszechne i wszyscy borykają się z podobnymi problemami. Powoduje to jednak 

spowolnienie realizacji zadań. Jest sygnałem także to jeszcze bardziej oszczędnej 

 i wymagającej sporej koncentracji polityki wydatkowej. Wydaje się, że tak będzie 

 w najbliższym czasie. 

Zakończył się rok szkolny 2021/2022. Rozpoczynając ten rok szkolny byliśmy pełni obaw 

o jego przebieg z uwagi na trwający czas pandemii. Uczniowie chodzili do szkół i uczyli się 

stacjonarnie już od września 2021. Nauka zdalna została wprowadzona dopiero od 20 grudnia 

i trwała krótko - tylko do 9 stycznia. W dniu 24 czerwca 2022 roku we wszystkich naszych 

szkołach podstawowych dzwonek zabrzmiał już ostatni raz w roku szkolnym 2021/2022.  

Uczniowie naszych szkół otrzymali świadectwa szkolne, nagrody oraz wyróżnienia. Już stało 

się tradycją w naszej gminie, że nagradzam najlepszych absolwentów szkół podstawowych. 

W bieżącym roku nagrodę  otrzymało czworo absolwentów szkół podstawowych:  Blanka 

Wicher, Kamil Noji – absolwentki Publicznej Szkoły Podstawowej w Miłkowie oraz Anna 

Szymanowska i Gabriela Ozorkiewicz absolwentki Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Lubaszu. Nagrodzonym serdecznie gratulujemy. Wszystkim uczniom, pedagogom 

oraz pracownikom niepedagogicznych z okazji rozpoczynających się wakacji życzymy 

cudownego przepełnionego słońcem wypoczynku i bezpiecznego powrotu we wrześniu  

do szkoły. 

Działalność inwestycyjna na naszym terenie prowadzi nie tylko Gmina. Wielkopolski Zarząd 

Dróg Wojewódzkich Rejon w Czarnkowie przystąpił do modernizacji chodnika przy ulicy 

Bolesława Chrobrego w Lubaszu- prawa strona na odcinku ok. 120 m od ul. Kościelnej  

w kierunku centrum. Od 15 lipca rozpocznie się także remont drogi wojewódzkiej miedzy 

Klempiczem a Miłkowem. W związku z pracami występują okresowe utrudnienia zarówno 

 w ruchu pieszym jak i kołowym. Prosimy o wyrozumiałość i cierpliwość. Będzie ona 

nagrodzona lepszą jakością ciągów komunikacyjnych. Mówiąc o remontach, powtórzyła się 

sytuacja sprzed kilku lat z remontem przejazdu kolejowego na ulicy Szamotulskiej  

w Lubaszu. Inwestorem przebudowy były Polskie Koleje Państwowe, które nie 

poinformowały o rozpoczynających się pracach i wyznaczeniu objazdów. Tradycyjnie już 

samochody ciężarowe, chcąc skrócić sobie drogę  objazdu lub po prostu będąc zaskoczeni 

zamknięciem przejazdu korzystało z naszych dróg w tym ulicy Pod Lipami w Lubaszu oraz 

droga Miłkowo- Stajkowo. Ponieważ w pierwszych dniach trwających prac występowały 

opady deszczu, drogi rozjechały się i wymagały pilnej naprawy. W celu zaprzestania 

dewastacji dróg gruntowych, do kierowania na objazdy wykorzystaliśmy naszych druhów 

 z OSP, za co serdecznie im dziękujemy. 

 



Firma realizująca budowę kanalizacji we wsi Stajkowo zwróciła się z prośbą o wyrażenie 

zgody na skrócenie okresu realizacji zadania do 31 sierpnia 2022 roku. Jest to dla budżetu 

Gminy bardzo korzystna sytuacja wobec ciągłych wzrostów cen. Firma, wykonując zadania 

ponad rok, ma możliwość wystąpienia o waloryzacje wynagrodzenia. Skracając czas 

realizacji do około jednego roku, firma zrezygnowała ze starań o waloryzację, więc jest to dla 

nas dobry kierunek. Ponadto, przychylając się do wniosku firmy, możemy zmniejszyć 

wysokość pożyczki na ten cel, gdyż do wykorzystania pozostaje kwota 400 tysięcy złotych  

z dotacji na kanalizację. Pierwotnie kwota ta zaplanowana była na ewentualną waloryzację 

wynagrodzenia, której teraz unikamy. Na dzisiejszą sesje przygotowane zostały stosowne 

rozstrzygnięcia. 

Nastąpiła zmiana godzin pracy Urzędu Gminy. Jak Państwo doskonale wiecie, w budynku nie 

mamy zainstalowanej klimatyzacji. Temperatura w biurach, w okresie upałów, przekraczała 

34 %, dlatego podjąłem decyzję o czasowej zmianie godzin pracy w budynku Urzędu 

 od 7.00 – 14.00. Na razie czas ten obowiązuje do 15 lipca, ale zapowiedzi niestety mówią  

o zbliżającej się kolejnej fali upałów nawet powyżej 40%. Być może będzie potrzeba 

przedłużenia tych zmian. 

W dniu 9 czerwca odbyło się spotkanie z sołtysami wsi. Przybyło 14 sołtysów. Głównym 

tematem spotkania było omówienie  realizacji funduszu sołeckiego i planu rzeczowo- 

finansowego na 2022 r w poszczególnych sołectwach. Sprawy te omówiła Z-ca Skarbnika 

Gminy Luiza Piątek. Kierownik biblioteki w Lubaszu przekazała zebranym informacje 

dotyczące regulaminu całorocznych rywalizacji wsi sołeckich Gminy Lubasz w 2022 roku. 

Natomiast Alicja Kaźmierczak insp. ds. gospodarki nieruchomościami i rolnictwa  przekazała 

zebranym informacje i regulamin dotyczący konkursu „ Piękna wieś zasługą jej 

mieszkańców” oraz „Najlepsza prezentacja wsi w corocznym święcie plonów” na 2022 rok. 

Omówiła także wyniki pierwszego objazdu w ramach konkursu ‘ Piękna wieś zasługą jej 

mieszkańców”. 

W kwietniu tego roku aplikowaliśmy do Czarnkowsko - Trzcianeckiej LGD o wsparcie 

finansowe na kolejną inwestycję nad jeziorem Dużym w Lubaszu. Już w maju otrzymaliśmy 

pozytywną informację. Nasz wniosek aplikacyjny otrzymał wsparcie w wysokości 169 443,00 

zł z Programu Rozwoju Obszarów wiejskich na lata 2014-2020. Co prawda proces 

aplikowania o środki jest dość długi i skomplikowany, jednak liczymy, że oficjalna umowa 

o dofinansowanie zostanie podpisana jeszcze w tym roku. Natomiast samej realizacji zadania 

należy się spodziewać dopiero w przyszłym roku. Pomosty, o zakup których aplikowaliśmy, 

będą umiejscowione na jeziorze Dużym w Lubaszu, w bezpośredniej bliskości hangaru. Nie 

zastąpią one już istniejących pomostów, a jedynie je uzupełnią. W ramach projektu zakupione 

zostaną trzy pomosty pływające o konstrukcji stalowej z ocynku ogniowego o wymiarach 

12mx2,4m każdy wraz progiem i pokładem wykonanym z deski sosnowej ryflowanej 

o grubości 3 cm, oraz odnogami do cumowania. Dwie odnogi (Y-bom) o długości 6 

m  z pokładem o szerokości 0,6 m oraz dwie odnogi o długości 6 m każda bez pokładu 

umożliwią cumowanie kajaków, rowerków wodnych czy deski SUP. Pomosty zostały 

dobrane pod kontem wielkości akwenu, ilości osób odpoczywających nad jeziorem w sezonie 

letnim oraz rodzaju sprzętu pływającego po akwenie. Pomosty tego typu doskonale sprawdzą 

się jako pomosty wędkarskie, pomosty cumownicze dla małych jednostek pływających 

bądź jako małe pomosty rekreacyjne. Mamy nadzieję, że mieszkańcy i turyści będą mogli jak 

najszybciej i jak najdłużej korzystać z nowej infrastruktury. 

Jubileusz 50-lecia małżeństwa był okazją do uhonorowania 17 par "Medalem Za Długoletnie 

Pożycie Małżeńskie" nadawanym przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w dowód 

społecznego uznania dla trwałości małżeństwa. Tegoroczna uroczystość odbyła się                         

15 czerwca 2022 roku w Zajeździe Meteor w Lubaszu, gdzie odznaczono pary małżeńskie, 

które zawarły związek małżeński w 1971 roku. Wzięło w niej udział 16 par małżeńskich 



z terenu  gminy Lubasz. Nieobecna na uroczystości jedna para małżeńska otrzyma medale 

oraz okolicznościowe gratulacje w  terminie późniejszym. Na uroczystości nie zabrakło 

również tortu oraz symbolicznego toastu. Złożyłem dostojnym Jubilatom życzenia wszelkiej 

pomyślności na dalsze lata wraz z podziękowaniem za tak piękne przeżycie wspólnej drogi 

życia i wspaniały przykład dla młodego pokolenia. Medalami za Długoletnie Pożycie 

Małżeńskie odznaczeni zostali: Krystyna i Henryk Bednarek, Halina i Stefan 

Błażyńscy, Wiesława i Józef  Duda, Maria i Józef Garstka, Stefania i Tadeusz Jarosz, Wanda 

i Józef Łukszo, Urszula i Witold Madry, Romualda i Kazimierz Ozorkiewicz, Krystyna 

i Jan  Oborscy, Marianna i Paweł Piotr, Anna i Marek Przytulscy, Halina i Stanisław 

Ratajczak, Teresa i Jerzy Sobota, Krystyna i Zdzisław Stróżyńscy, Krystyna i Edmund 

Śmigiel ,Krystyna i Bronisław Tonak, Krystyna i Ryszard Wicher . 

Wszystkim parom małżeńskim jeszcze raz  serdecznie gratulujemy wspaniałej rocznicy 

ślubu  oraz życzymy długich i pogodnych lat życia w dobrym zdrowiu i szczęściu, 

w poczuciu zasłużonego zadowolenia z owoców pracowitego życia oraz niegasnącej miłości 

i wzajemnej opiekuńczości. 

Pragnę poinformować Wysoką Radę, że długoletnie starania dotyczące zakazu używania 

pojazdów z napędem spalinowym na Jeziorze Dużym zakończyły się powodzeniem. Zgodnie 

z uchwałą Nr XXX/200/2021 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 28 września 

2021 r. w sprawie „zmiany uchwały Rady Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego w sprawie 

wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających napędzanych silnikami spalinowymi 

na jeziorach w granicach powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego” na Jeziorze Dużym 

w Lubaszu wprowadzony został zakaz używania jednostek pływających napędzanych 

silnikami spalinowymi. 

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom organizacji społecznych działających na terenie Gminy 

Lubasz, od 1 czerwca oddaliśmy do użytkowania wyremontowane pomieszczenia 

pooświatowe przy ulicy Szkolnej 2 w Lubaszu dedykowane wszystkim organizacjom 

prowadzącym działalność prospołeczną na terenie Gminy Lubasz.  Już dziś wszyscy 

korzystający podkreślają zgodnie, że miejsce urządzono w sposób tworzący odpowiedni 

klimat, bo wszyscy czują się w nim „jak w domu”. Placówka ma charakter niekomercyjny, 

a zatem nie przewiduje się w niej prowadzenia żadnej działalności zarobkowej w tym także 

pokazów, badań słuchu itp. Zgodnie z ustalonym grafikiem zajęć stałych swoje spotkania 

odbywają tam Towarzystwo Seniorów Słoneczko,  urzęduje tam doradca Wielkopolskiego 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego służący pomocą rolnikom z terenu naszej gminy m. 

in.  w zakresie przygotowywania wniosków o dotacje z ARiMR. Spotkania odbywa też 

Stowarzyszenie „Nadzieja”, Stowarzyszenie „Klamra”,  Klub AA Płomień,  psycholog 

udzielający porad w zakresie uzależnień i współuzależnień. 

W dniach 9 – 10 lipca br. delegacja naszego samorządu gościła w zaprzyjaźnionej Gminie 

Sottrum. Okazja do odwiedzin było otwarcie w Sottrum Europejskiego Domu Kultury. 

 W uroczystości wzięła udział także spora grupa przyjaciół z francuskiej gminy Sauveterre. 

Pobyt nie był długi ale bardzo udany. Przygotowaliśmy dla naszych przyjaciół z Niemiec 

 i Francji podarunki m.in. na uroczystości otwarcia Domu Kultury wręczyliśmy Lubaskiego 

Jednorożca Kultury. Zaprezentowaliśmy także nasze wyroby regionalne. Zaprosiłem zarówno 

Niemców jak i Francuzów do odwiedzin naszej Gminy w przyszłym roku. Będzie to rok 

jubileuszowy. Obchodzić będziemy 20- ta rocznicę podpisania porozumienia o współpracy 

 ze zbiorczą Gminą Sottrum. 

Spotkałem się z nauczycielkami przedszkola „BAJKA”, które zdecydowały się skorzystać  

z prawa i przejść na zasłużoną emeryturę. To Pani Alina Czeszyńska oraz Małgorzata Tonak. 

Podziękowałem  im za ich trudna ale bardzo owocną pracę, powspominaliśmy minione już 

czasy. Przypomnę, że na emeryturę przechodzi w sierpniu tego roku Pani Dyrektor 

Przedszkola „BAJKA” Elżbieta Sobkowiak. Jej miejsce, po przeprowadzonym postępowaniu 



konkursowym zajmie Pani Klaudia Dymek- Wosiak. Od 1 września br zmieni się także 

dyrektor Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie. Funkcję tę obejmie Pani Agnieszka Nowak. 

Tradycyjnie okres lata obfituje w wiele imprez kulturalno- rekreacyjnych. W tym czasie 

odbyły się m.in.: 

- zlot „MALUCHA”.  Dzięki zaangażowaniu członków Stowarzyszenia PCT Fanklub Fiata 

126p i klasyków PRL, do Lubasza zawitało około 200 pojazdów rodem ze „złotej ery polskiej 

motoryzacji”. Szczytny cel – charytatywna zbiórka dla Liwii Bartoszak, połączyła kilkaset 

osób, a historie i niepowtarzalna atmosfera trzeciej już edycji Zlotu Fiata 126p, udowodniły, 

że pojazd ten bardzo mocno osadzony jest w tożsamości narodowej Polaków. Było to 

trzydniowe spotkanie nad naszym jeziorem. Wśród zlotowiczów pojawili się miłośnicy Fiata 

126p z Gdańska, Wrocławia, Kołobrzegu, Poznania, Sochaczewa  i wielu innych miast.                    

W tegorocznej edycji Zlotu wyłoniono Najładniejszego Fiata 126 p – puchar wójta gminy 

Lubasz otrzymał Robert Sobczyński Classic Team Szamotuły, Najstarszy Pojazd z 1973 roku, 

którego właścicielem jest Patryk Lenarczyk Klasyki Oborniki, a w konkursie na Najładniejsze 

Wnętrze, zwyciężył Kacper Widman z grona organizatorów, 

- dnia 24 czerwca 2022r.  na  boisku  sportowym  w  Drawsku  odbył  się IV Turniej  Piłkarski 

Samorządowców Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. Organizatorem turnieju była Gmina 

Drawsko oraz Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki, Powiatowe Zrzeszenie LZS w Czarnkowie 

i Sokół Drawsko. W Turnieju  uczestniczyły  4  drużyny: Miasto i Gmina Krzyż,   Czarnków, 

Gmina  Lubasz  oraz  Gmina  Drawsko.  Wszystkie  pojedynki  piłkarskie  prowadził  sędzia  

związkowy Roman  Sikora z Roska. Reprezentacja samorządu Gminy Lubasz, której 

kapitanem był radny Andrzej Macyszyn zajęła I miejsce i zdobyła puchar Starosty 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

-  25 czerwca 2022r po przerwie wywołanej epidemia koronawirusa, odbyły się  Gminne 

Zawody Pożarniczo – Sportowe, ich organizatorem był Zarząd Gminny oraz  jednostka 

Ochotniczej Straży Pożarnej w  Kruczu. Do rywalizacji stanęły  jednostki  OSP z terenu 

naszej gminy tj.  Lubasz, Krucz, Prusinowo, Kamionka i Sokołowo. Ogólnie brało udział  

8 drużyn seniorów, 3 drużyny kobiece i 3 drużyny MDP. Poza konkurencją jednostka OSP 

Sokołowo wystawiła młodzieżową drużynę pożarniczą w wieku poniżej 10 lat. Dzieci brały 

udział w zawodach wraz z opiekunami. Zawodnicy walczyli o zwycięstwo w dwóch 

konkurencjach: biegu sztafetowym  i ćwiczeniach bojowych. Zawody oceniali dh Adam 

Kotiuszko i dh Tomasz Cybulski. 

Na podium stanęli najlepsi: 

- I miejsce w zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Młodzieżowe Drużyny 

Pożarnicze – OSP Krucz 

- II  miejsce w zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Młodzieżowe Drużyny 

Pożarnicze –OSP Sokołowo, 

- III miejsce w zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Młodzieżowe 

Drużyny  Pożarnicze- OSP Prusinowo, 

I miejsce  zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria:  Kobiece Drużyny – Pożarnicze 

-OSP Kamionka, 

II miejsce  zawodach Sportowe- Pożarniczych kategoria:  Kobiece Drużyny – Pożarnicze 

-OSP Sokołowo, 

III  miejsce  zawodach Sportowe- Pożarniczych kategoria:  Kobiece Drużyny – Pożarnicze 

- OSP Krucz, 

natomiast w kategorii seniorzy: 

I miejsce  zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Seniorzy- OSP Lubasz II, 

II miejsce  zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Seniorzy- OSP Prusinowo I, 

III  miejsce  zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Seniorzy- OSP Kamionka I, 

 



- 26 czerwca to rozgrywki Turnieju Wsi. Upalna pogoda, ogromne zaangażowanie i radosna 

atmosfera towarzyszyły tradycyjnym letnim zmaganiom mieszkańców wsi sołeckich gminy 

Lubasz. Do rywalizacji przystąpiło dwanaście miejscowości, za co sołtysom, kierownikom 

drużyn i uczestnikom należą się słowa uznania. Konkurencje były różnorodne, a poziom 

trudności, zakładał równe szanse dla wszystkich drużyn. Ostatecznie zwyciężyło Antoniewo, 

przed Sokołowem i Kamionką. Turniej przebiegał w radosnej atmosferze, wszystkie wsie 

nagrodzono dyplomami, a najlepsze trzy zespoły otrzymały puchary. Klasyfikacja końcowa, 

zostanie uwzględniona w całorocznej rywalizacji wsi sołeckich, która zakłada zsumowanie 

uzyskanych wyników w konkursach, zimowej Spartakiadzie i innych wydarzeniach, 

-  Zielone Świątki to jedno z najradośniejszych świąt w naszej tradycji. W 2022 roku święto 

to przypadło na dzień 5 czerwca. Zielone Świątki to potoczna nazwa święta kościelnego 

Zesłania Ducha Świętego. Święto to występuje także pod nazwą Pięćdziesiątnicy, bowiem 

obchodzi się je 50 dni po Wielkanocy. Koła Gospodyń Wiejskich ze wsi Sławno, Sokołowo, 

Kamionka i Prusinowo, Pan Roman Nowacki – Prezes Zarządu Gminnego PSL, organizacje 

rolnicze z terenu gm. Lubasz  przy współudziale Gminy Lubasz zorganizowali piknik 

okolicznościowy z rolnikami i działaczami ludowymi w dniu 4 czerwca w miejscowości 

Sokołowo. Podczas pikniku swoje kulinarne i rękodzielnicze talenty prezentowały panie 

z Kół Gospodyń Wiejskich. Drugi dzień Zielonych Świątek jest świętem rolników, ich rodzin 

i działaczy ruchu ludowego, dlatego  w dniu 6 czerwca 2022 roku w  Lubaskim Kościele 

odbyła się uroczysta msza święta odprawiona przez  ks. Proboszcza – Macieja Grzesia 

w intencji rolników i ich rodzin a także działaczy ludowych. 

Po mszy uczestnicy uroczystości złożyli wiązanki kwiatów pod tablicą upamiętniającą 

 ks. Antoniego Ludwiczaka oraz  Zygmunta Łączkowskiego i Jerzego Klawka. Podjąłem 

rolników na przysłowiowej kawie w świetlicy przy remizie w Lubaszu. Zgromadzeni chętnie 

wymieniali się swoimi obserwacjami, 

- także 4 czerwca w sobotnie południe, przy idealnej pogodzie, powody do radości mieli 

miłośnicy kolei. Wszystko za sprawą przejazdu pociągu Drezyniarz, który od kilku lat kursuje 

z Poznania do Czarnkowa. Tradycją są postoje w kilku miejscowościach na trasie. W tym 

roku Lubasz powitał podróżnych muzycznymi przebojami, słodkimi pączkami z Piekarni 

Sendal, a istne oblężenie przeżywała Restauracja Cafe 15, bo podróżujących było ponad 

 400 osób.  Pociąg z pewnością jeszcze odwiedzi Lubasz, a sobotni przejazd połączony 

z Dniami Ziemi Czarnkowskiej z pewnością dostarczył mnóstwa wrażeń wszystkim 

uczestnikom, którzy w późnych godzinach wieczornych wrócili do Poznania. 

Jak Państwo widzicie, okres wakacyjny sprzyja różnym formom wypoczynku. Jednocześnie 

trwa ciągłą praca nad rozwiązywaniem problemów nurtujących naszych mieszkańców. Na ten 

okres wakacyjny chciałbym życzyć Państwu miłych wrażeń, słonecznej pogody, oderwania 

od trudnej rzeczywistości i przede wszystkim bezpiecznego odpoczynku”. 

Do informacji wójta nie było pytań. 

  

Następnie Wójt wraz z Przewodniczącą wręczyli nagrody dla Pani Judyty Dorożała i Pani 

Karoliny Wyrwas zwyciężczynie konkursu „ Rozlicz PIT w Lubaszu”. Konkurs miał na celu 

zachęcić mieszkańców i mieszkanki gminy Lubasz do zameldowania się na pobyt stały 

 i w związku z tym do płacenia podatków tj.37 % na rzecz gminy Lubasz, dzięki którym 

gmina może świadczyć usługi publiczne dla swoich mieszkańców. 

Wobec tego przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu a mianowicie omówienia tematu 

 z działalności Młodzieżowej Rady Gminy  Lubasz w roku szkolnym 2021/2022. 

 

 



Ad 2. Sprawozdanie z działalności Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz w roku szkolnym 

2021/2022. 

Sprawozdanie to przedstawiła Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy Anna 

Szymanowska. Powiedziała:” Pierwsze zebranie Młodzieżowej Rady Gminy odbyło się  

06 września 2021r. Celem spotkania było omówienie i przygotowanie wyborów 

uzupełniających. Termin wyborów zaplanowano na dzień 27 września. W związku z tym czas 

do wyborów przeznaczony został na przygotowanie kandydatów do przeprowadzenia 

kampanii wyborczej poprzedzającej wybory uzupełniające oraz samą kampanię. W wyniku 

wyborów, które odbyły się 27 września w Publicznej Szkole Podstawowej w Lubaszu i 

Miłkowie wybrano radnych: 

1.Kalina Żaczek – kl.7a PSP Lubasz 

2.Anna Szymanowska – kl.8a PSP Lubasz 

3.Michalina Rokita – kl.7b PSP Lubasz 

4.Artur Madaj – kl.7c PSP Lubasz 

5.Jagoda Urban – kl. 7 PSP Miłkowo 

Po wyborach skład MRG Lubasz przedstawia się następująco: 

1.Szymanowska Anna – przewodnicząca  

2. Głowacki Julian – wiceprzewodniczący  

3. Noji Kamil -wiceprzewodniczący  

4. Jastrzębski Artur  

5.Madaj Artur  

6.Sarzała Daniel  

7.Żaczek Kalina  

8.Pielka Nikodem 

9.Urban Jagoda  

10.Łusiewicz Patrycja  

11. Rokita Michalina 

Na spotkaniu w dniu 11 października opracowany został plan pracy Rady na nowy rok 

szkolny. W listopadzie nasze działania skupiały się wokół Dnia Tolerancji, który przypada na 

dzień 16 listopada. W ramach obchodów tego święta radni przeprowadzili ankietę wśród 

uczniów na temat tolerancji, poszczególne klasy wykonały plakaty, które pokazywały, jak 

uczniowie rozumieją tolerancję. Wszyscy uczniowie wysłuchali audycji przez radiowęzeł na 

temat okoliczności i celu powstania Dnia Tolerancji. 

Na zajęciach dużo czasu poświęciliśmy na zagadnienia dotyczące ochrony środowiska. 

Efektem tej pracy była kampania społeczna dotycząca sprzątania po swoich czworonogach 

oraz „Na tropie dzikich wysypisk”. 

Na początku marca radni Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz ogłosili rozpoczęcie kampanii 

na rzecz dbania o nasze środowisko. Postanowili rozpocząć działania mające na celu 

propagowanie na terenie naszej gminy dobrych zachowań polegających na sprzątaniu po 

swoich czworonogach. Kampania prowadzona była w formie plakatowej. Wielu uczniów klas 

4- 8 przygotowało prace, w których zwracali uwagę na fakt, że posiadanie psa to wielka 

odpowiedzialność. Wszystkie prace posiadały też walor edukacyjny np. informowały, że psie 

odchody rozpylają salmonellę i że nie użyźniają gleby.  

Drugim działaniem w ramach kampanii było śledzenie dzikich wysypisk na terenie gminy 

Lubasz. Celem tego projektu było zlokalizowanie wysypisk oraz nagłośnienie tego procederu, 

aby jak najszybciej doprowadzić do oczyszczenia terenu z niewłaściwie składanymi 

śmieciami. Wpłynęło 16 prac, w których uczniowie dokładnie opisali lokalizację takiego 

śmietniska, opisali, co jest składowane i jaki to ma wpływ na środowisko. Wśród 

przedstawionych prac na szczególną uwagę zasługiwał materiał przedstawiony przez 

Tomasza Węglewskiego ucznia kl.8e, który oprócz bogatej dokumentacji w sposób 



wyczerpujący opisał wpływ składowanych śmieci na środowisko. To bardzo ciekawa lektura 

zaopatrzona źródłami. 

                   Zestawienie poszczególnych prac „Na tropie dzikich wysypisk” 

 
 

Imię i nazwisko Miejsce wysypiska i rodzaj 

śmieci. 
 

Publiczna Szkoła Podstawowa w Lubaszu 
 

 
Pielka Nikodem kl.7a Sławienko: opony, styropian, 

wiadra, folie, tworzywa 

sztuczne 
 

Sowiński Jakub kl.7c Antoniewo: butelki, puszki, 

ubrania, telewizory,skrzynki, 

garnki 
 

Wiatrowska Maja kl.8e Lubasz, koło 

pałacu:plastikowe butelki, 

szkło,  
 

Śmigiel Bartłomiej kl. 7a Przy drodze do miejscowości 

Sokołowo, przy pomniku : 

opony, butelki, folie, 

pojemniki po kosmetykach i 

chemii, cement budowlany 
 

Furman Marcin kl.7b Lubasz, przy Cafe 15: gruz, 

puszki, butelki,folie 
 

Węglewski Tomasz kl.8e Kruteczek- przystanek 

autobusowy, 

Droga wojewódzka nr 140 

Krucz – Kruteczek, 

Teren przy Jeziorze 

Kruteckim 
 

Borowiak Amadeusz kl.8b Lubasz, ul. Ustronna 

kierunek Antoniewo: worki 

ze śmieciami, resztki gruzu, 

butelki plastikowe 
 

Sierakowski Szymon kl.7d Lubasz, koło pałacu: butelki 

szklane, plastikowe, folie, 

opakowania 
 

Begier Adam, kl.8b Antoniewo, na skraju lasu: 

plastikowe butelki, elektro- 

śmieci, opony 



 
Sikora Jakub, Wiza Wojciech kl.7b Lubasz, ul. Parkowa blisko 

bloków:butelki, folie 
 

Publiczna Szkoła Podstawowa w Miłkowie 
 

 
Marta Urban kl.7a Klempicz niedaleko 

żwirowni: 

fotelik dziecięcy, części od 

aut,ubrania 
 

Sotek Dagmara,kl.8a Nowina, blisko przystanku 

autobusowego: opony, folie 
 

Włodarek Fabian kl.8a Żwirownia nie podano 

miejscowości 
 

Terka Maja, kl.7a Stajkowo, lasek: folie, 

butelki,puszki, papiery 

 
 

Tworek Alicja kl.7a Las w Miłkowie: plastik, 

blachy, butelki 
 

Urban Jagoda, kl.7b Droga pomiędzy Sokołowem 

a Kamionką: butelki, 

akumulatory, folie po 

nawozach,plastikowe 

wiaderka 

 

W kampanii „Sprzątamy po naszych czworonogach” komisja przyznała następujące miejsca: 

I miejsce – Nadia Pielka kl.4d, PSP Lubasz 

II miejsce Anna Ratajczak kl.7b, PSP Lubasz 

III miejsce Igor Bakiera kl.7d, PSP Lubasz 

Wyróżnienia: 

Natalia Kubiś kl.4b, PSP Lubasz 

Cezary Zielsdorf kl.4b, PSP Lubasz 

Patryk Kaczmarek kl. 4a, PSP Miłkowo 

Lena Żwawiak kl.4b, PSP Lubasz 

Laura Oleszczak kl.4a, PSP Lubasz 

Bruno Oleszczak kl.4a, PSP Lubasz 

Krzysztof Kozera kl.4a, PSP Lubasz 

W kampanii „Na tropie dzikich wysypisk” wygrała praca Tomasza Węglewskiego z klasy 8e. 

Wręczenie dyplomów i nagród odbyło się 5 kwietnia w Publicznej Szkole Podstawowej w 

Lubaszu. Fundatorem nagród i upominków był Pan Marcin Filoda - Wójt Gminy 

Lubasz.Rozpoczęta kampania to zamknięcie I etapu, które zostało przedstawione i omówione 

podczas spotkania Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz z Panem Marcinem Filodą w dniu 

30.03.2022r. Młodzi radni przekazali Panu Wójtowi informacje dotyczące działań MRG  



w obszarze ochrony naszego środowiska. Zadeklarowali wsparcie w akcjach sprzątania naszej 

gminy. Taka akcja miała miejsce 22 kwietna w Dzień Ziemi, gdzie uczniowie naszej Gminy 

brali udział w akcji „Sprzątanie Świata” Tego typu akcje będą się odbywać dwa razy w roku, 

właśnie w kwietniu i we wrześniu. 

Radni MRG zwrócili się do mieszkańców gminy z odezwą w trosce o nasze środowisko. Oto 

tekst odezwy: Mieszkańcy Gminy Lubasz! 

Radni Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz zwracają się do Was z odezwą. 

Zbliża się 22 kwietnia - Dzień Ziemi. To szczególny, czas aby uświadomić sobie, że grozi 

nam globalna katastrofa i degradacja środowiska naturalnego. To wyzwanie, którym musimy 

się zająć tu i teraz. Niestety, świadomość problemu wśród naszych mieszkańców jest 

niewystarczająca. Nie wszyscy z nas zdają sobie sprawę z tego, że jesteśmy częścią natury  

i nie możemy sobie pozwolić na jej zagładę. Tylko w marcu młodzi ludzie - uczniowie szkoły 

podstawowej znaleźli w naszej gminie 16 miejsc nielegalnego składowania śmieci. Dorośli 

mieszkańcy naszej gminy zatruwają naszą małą ojczyznę, wyrzucając: opony, butelki 

plastikowe, szkło, pojemniki po farbach, cement budowlany, puszki, telewizory, resztki 

gruzu, akumulatory, foteliki dziecięce oraz wiele innych odpadów i śmieci, z którymi nasza 

Ziemia nie poradzi sobie. 

My młodzi, alarmujemy i prosimy o reakcję. 

To ostatni dzwonek, aby zmienić nasze nawyki dla dobra klimatu, dla nas, dla naszych dzieci 

i wnuków. Skutki zmian klimatu już teraz są dla nas wszystkich bolesne, to m.in. susze, 

nawałnice, powodzie, burze z intensywnymi opadami deszczu, wzrost poziomu morza, 

zmiana średnich temperatur powietrza, pożary. To tylko niektóre symptomy degradacji 

klimatu. To człowiek, a nie naturalne procesy przyrodnicze jest odpowiedzialny za obecny 

wzrost poziomu dwutlenku węgla w atmosferze, a co za tym idzie, za ocieplenie klimatu. To 

my musimy zająć się ochroną naszego powietrza a nie przyszłe pokolenia. Należy to zrobić 

od zaraz. Dlaczego? Oto kilka danych. Jeśli średnia temperatura globalna wzrośnie o 2ºC 

konsekwencje będą katastrofalne: 

- fale upałów będą trwać aż do 1,5 miesiąca w roku 

-dostępność wody pitnej spadnie o 17% 

- intensywność opadów z nawałnicami wzrośnie o 7% . 

W 2100 roku poziom morza podniesie się o 50 cm. 

W Polsce, tylko w ostatnich 70 latach temperatura wzrosła o 1,7ºC. 

Apelujemy do wszystkich mieszkańców Gminy Lubasz: Bądźmy strażnikami Ziemi!. 

Zmieńmy nasze nawyki: 

 Zadbajmy o ocieplenie domu. 

 Zrezygnujmy z konwencjonalnych źródeł energii i postawmy na słońce. 

 Oszczędzajmy prąd i wodę. 

 Zrezygnujmy z plastiku. 

 Segregujmy śmieci. 

 Sprzątajmy po pieskach. 

 Gotujmy ekonomicznie. 

 Kupujmy odpowiedzialnie. 

 Jedzmy sezonowe warzywa i owoce. 

Podejmijmy to wyzwanie dla naszych bliskich i dla dobrego życia. Niech naszym 

mottem stanie się hasło: „Myślę, więc nie śmiecę.” 

 



W związku z wojną w Ukrainie, radni na spotkaniu w dniu 21 marca zapoznali się ze 

stanowiskiem Rady Gminy w Lubaszu w sprawie Ukrainy. Uczniowie w pełni poparli 

stanowisko radnych. 

Ostatnim działaniem, które zostało przeprowadzone w I połowie czerwca to projekt dotyczący 

32 rocznicy pierwszych wolnych wyborów do Rad Gmin i 4 czerwca - 33 rocznicy wyborów 

do Sejmu i Senatu. 

W związku z tym, że 27 maja 1990 roku odbyły się pierwsze wolne wybory do Rad Gmin, 

Młodzieżowa Rada Gminy Lubasz zaprasza uczniów klas VI – VIII wraz z wychowawcami i 

nauczycielami do uczczenia tego wydarzenia w następujący sposób: 

- w miesiącu czerwcu na godzinie z wychowawcą zostało zorganizowane spotkanie 

 z sołtysem. Ze spotkania uczniowie sporządzili notatkę i dołączyli zdjęcia. Przygotowany 

materiał został opublikowany na stronie szkoły. Klasy VI – VIII wykonają plakat na temat: 

„Zapraszamy do Gminy Lubasz”. Plakat umieszczony na drzwiach klas do 13 czerwca. 

Zdjęcia najciekawszych plakatów zostaną umieszczone na stronie szkoły. 

- od 6 czerwca radni MRG  odwiedzali klasy w budynku nr 5. Celem odwiedzin była 

kampania informacyjna na temat samorządu gminy, jej władz, walorów środowiskowych oraz 

przybliżenia wiedzy dotyczącej wsi wchodzących w skład naszej gminy. Po prezentacji 

uczniowie przeprowadzili quiz wiedzy na temat gminy Lubasz. 

Włączenie się do projektu ma być zachętą aby lepiej poznać miejsce, w którym żyjemy, które 

jest naszą małą ojczyzną”. 

 

Do sprawozdania nie było pytań. 

 

Następnie Wójt wręczył podziękowania dla radnych MRG, którzy kończą swoją kadencję: 

Anny Szymanowskiej, Kamila Noji, Daniela Sarzały, Juliana Głowackiego oraz dla ich 

opiekuna Pani Małgorzaty Kabacińskiej.  

 

Ad 3. Podsumowanie pracy zdalnej i hybrydowej w minionym roku szkolnym 2021/2022. 

 

Następnie Dyrektor GZOSiP w Lubaszu Ryszard Bilski przedstawił  podsumowanie pracy 

zdalnej i hybrydowej w minionym roku szkolnym 2021/2022. Powiedział: „ Rozpoczynając 

rok szkolny 2021/2022 byliśmy  pełni obaw o jego przebieg z uwagi na trwający okres 

pandemii.  Dla każdego ucznia najlepszą  i najpełniejszą forma pracy jest praca  stacjonarna. 

Uczniowie chodzili do szkół i uczyli się  stacjonarnie już od września 2021. Nauka zdalna 

została wprowadzona dopiero od 20 grudnia2021r i trwała krótko - tylko do 9 stycznia.                          

Z dniem 21 lutego 2022 roku  Ministerstwo Edukacji Narodowej ogłosiło definitywny koniec 

nauki zdalnej. Podczas  okresu pracy zdalnej w naszych szkołach zorganizowano konsultacje 

dla uczniów prowadzonych przez wszystkich nauczycieli. Dla uczniów wymagających opieki 

zorganizowano zajęcia opiekuńcze. W takcie zajęć opiekuńczych nauczyciele dyżurujący 

nadzorowali zajęcia zdalne prowadzone i służyli pomocą w odrabianiu zadań domowych. Dla 

uczniów ze specyficznymi trudnościami zorganizowano zajęcia specjalistyczne: logopedia,  

zajęcia rewalidacyjne, zajęcia rewalidacyjno-wychowawcze prowadzone w wyznaczonych 

godzinach przez specjalistów z zachowaniem reżimu sanitarnego.  

Publiczna Szkoła Podstawowa im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu 

W roku szkolnym 2021/2022 nauka w szkole odbywała się w formie stacjonarnej,  zdalnej                      

i  hybrydowej.                        

Zajęcia zdalne trwały od: 

1. 20.12.2021 – 07.01.2022 r. - wszystkie klasy zdalnie 

2. 27.01.2022 do 21.02.2022 r.  

 kl. V – VIII nauka zdalna, 



 kl. I – IV  nauka stacjonarna 

W okresie od 22 listopada 2021 do końca grudnia 2021 r. zdarzały się również okresy,                    

w których niektóre klasy przechodziły na naukę zdalną - hybrydową ze względu na kontakt              

z osobą zakażoną: 

1. Klasa 2 b do 26.11.2021 r. 

2. Klasa 4 c do 26.11.2021 r. 

3. Klasa 4 d do 29.11.2021 r. 

4. Klasa 5 b do 26.11.2021 r. 

5. Klasa 5 c do 26.11.2021 r. 

6. Klasa 7 a do 26.11.2021 r. 

7. Klasa 8 e do 29.11.2021 r. 

8. Klasa 4 a do 28.11.2021 r. 

9. Klasa 4 b do 28.11.2021 r. 

10. Klasa 5 a do 28.11.2021 r. 

11. Klasa 1 b do 03.12.2021 r.   

12. Klasa 8 c do 04.12.2021 r.    

13. Klasa 8 a do 06.12.2021 r.    

14. Klasa 5 a do 04.12.2021 r.      

15. Klasa 3 b do 08.12.2021 r.   

16. Klasa 8 b do 13.12.2021 r.    

17. Klasa 7 b do 06.12.2021 r. 

Praca hybrydowa i zdalna w PSP w Lubaszu przebiegła zgodnie z planem lekcji. Wszyscy  

uczniowie byli objęci nauką zdalną. Korzystano z platformy TEAMS. Wypożyczono 40 

tabletów i 6 laptopów dla uczniów oraz  5 laptopów udostępniono nauczycielom. Wielu 

nauczycieli pracowało zdalnie z pozycji szkoły wykorzystując sprzęt i sieć szkolną. Zajęcia 

specjalistyczne z PPP dla uczniów posiadających opinie i orzeczenia na wniosek rodziców 

odbywały się w tym okresie stacjonarnie. Psycholog i pedagog szkolny pracowali również 

stacjonarnie. Prowadzono konsultacje z przedmiotów egzaminacyjnych dla uczniów klas VIII.  

Podstawowa programowa była realizowana rytmicznie i zgodnie z planem. Ważnym 

elementem pracy po tym okresie stała się integracja, pomoc psychologiczno-pedagogiczna, 

pomoc specjalistów oraz wzmożona współpraca z rodzicami. Od 1 grudnia 2021 r. –

współpracowano z Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną w Czarnkowie i Trzciance,                           

z Komendą Powiatową Policji w Czarnkowie. Odbywały się warsztaty z psychologiem                                              

i pedagogiem dla uczniów klas VI - VIII na temat wpływu internetu na zachowanie uczniów, 

hejtu i zagrożenia cyberprzemocą. Do współpracy włączono rodziców, Policję i pracowników 

PPP. 

               Podsumowanie pracy zdalnej i hybrydowej w Publicznej Szkole Podstawowej 

 im. Marii Dąbrowskiej  w Miłkowie, rok szkolny 2021/2022 

W roku szkolnym 2021/2022 nauka w szkole odbywała się w formie stacjonarnej i zdalnej.                       

Zajęcia zdalne trwały od: 

1. 20.12.2021 – 07.01.2022 r. - wszystkie klasy zdalnie 

2. 27.01.2022 do 21.02.2022 r.  

 kl. V – VIII nauka zdalna, 

 kl. I – IV  nauka stacjonarna 

W okresie od listopada 2021 do lutego 2022 r. zdarzały się również okresy, w których 

niektóre klasy przechodziły na naukę zdalną ze względu na kontakt z osobą zakażoną: 

1. kl. VIII:  25 – 29.11.2021r. 



2. kl. VII a, VII b, V:  25.11 – 03.12.2021r. 

3. kl. I, IV, VIII:  10 – 12.12.2021r. 

4. kl. I, III, IV,  VIII: 13.12.2021r. 

5. kl. I, II, III, V, VII b, i gr. wspomagająca z kl. VIII : 15 – 17.12.2021r. 

6. kl. III : 09 – 11.02.2022r. 

Praca zdalna w PSP w Miłkowie przebiegła zgodnie z planem lekcji. 100% uczniów było 

objętych nauką zdalną. Korzystano z platformy TEAMS. Wypożyczono 19 tabletów dla 

uczniów oraz 10 laptopów udostępniono nauczycielom. Podstawowa programowa była 

realizowana rytmicznie i zgodnie z planem. Nauka zdalna wpłynęła  na postawy uczniów                         

i nauczycieli. Ważnym elementem pracy po tym okresie stała się integracja, pomoc 

psychologiczno-pedagogiczna, pomoc specjalistów.  Od 1 grudnia 2021 r. – zwiększono etat 

psychologa, współpracowano z Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną w Czarnkowie,                         

z Komendą Powiatową Policji w Czarnkowie. Odbyły się warsztaty z psychologiem dla 

uczniów klas VII i VIII na temat wpływu internetu na zachowanie uczniów, zagrożenia 

cyberprzemocą. 

Do współpracy włączono rodziców: 

1. Pogadanka z Policją na temat zagrożeń współczesnego świata płynąca ze zbyt długiego 

korzystania z komputera, internetu itp. 

2. Przygotowanie do egzaminów ósmoklasisty – spotkanie z rodzicami i nauczycielami 

przedmiotów egzaminacyjnych. 

          Podsumowanie pracy zdalnej i hybrydowej w Publicznej Szkole Podstawowej 

 im. Jana Brzechwy w Jędrzejewie w roku szkolnym 2021/2022 

                                      

Praca zdalna w PSP im. Jana Brzechwy w Jędrzejewie trwała tylko 6 dni - 20 - 22 grudnia 2021 

r. oraz  po Świętach Bożego Narodzenia - 03- 05 stycznia 2022 r.  W nauczaniu zdalnym  brało 

udział 100%  uczniów. Nauczanie odbywa się poprzez wykorzystanie strony internetowej 

szkoły oraz platform edukacyjnych. Uczniom zostały użyczone tablety otrzymane   w ramach 

Programu Zdalna Szkoła +. Nauczyciele natomiast do prowadzenia zajęć wykorzystywali 

laptopy otrzymane również w ramach tego programu Problemem były zakłócenia                                      

w funkcjonowaniu internetu (przyczyny nie zależne od uczniów). Podstawa programowa 

została zrealizowana, wszyscy uczniowie pracowali. 

 

               Podsumowanie pracy zdalnej i hybrydowej w Publicznej Szkole Podstawowej 

w Kruczu w roku szkolnym 2021/2022 

W mijającym roku szkolnym 2021/2022 nauczanie zdalne odbywało się w terminach 

20-22 grudnia 2021 r., 3-5 stycznia 2022 r., 9-10 luty 2022 r. W czasie zdalnego nauczania 

nauczyciele prowadzili zajęcia online codziennie o stałej godzinie z wykorzystaniem aplikacji 

Microsoft Teams. Zajęcia te odbywały się wg stałego planu zajęć. Każda zdalna lekcja trwała 

30 min. ze względu na konieczność ograniczenia czasu pracy uczniów przed monitorem.                     

W zajęciach zdalnych uczestniczyło 100 % dzieci (24 uczniów). Dzieci otrzymywały również 

krótkie zadania do samodzielnego wykonania.  Kiedy dziecko nie mogło uczestniczyć                             

w zajęciach (wyjazd, złe samopoczucie, brak internetu), przekazywano wówczas informację                                        

o przerabianym materiale rodzicom. Mimo trudności, jaką była ciągła praca przy komputerze 

uczniowie wykazywali się dużą aktywnością. Uczniom zostały użyczone tablety otrzymane                

w ramach Programu Zdalna Szkoła +. Nauczyciele natomiast do prowadzenia zajęć 

wykorzystywali laptopy otrzymane również w ramach tego programu. Za pomocą aplikacji MS 

Teams odbywały się również szkolenia dla nauczycieli.  

Szkoła w roku szkolnym 2021/2022 współpracowała z CDN w ramach Wspomagania. 

W ramach tej współpracy odbyły się w szkole 2 szkolenia on-line Rady Pedagogicznej: 



 Szkolenie rady pedagogicznej – „Pomoc psychologiczno-pedagogiczna w świetle 

przepisów wraz z obowiązującą dokumentacją” 

 Szkolenie rady pedagogicznej  - „WOPFU – opracowanie zespołowe i odniesienie 

jej do IPET-u” 

Podczas pracy zdalnej wszyscy nauczyciele byli w stałym kontakcie z dyrektorem 

(aplikacja Microsoft Teams, e-maile, telefony, spotkania w szkole). Na bieżąco monitorowano  

przebieg zdalnego nauczania.  

     

Podsumowanie pracy zdalnej i hybrydowej w Przedszkolu „Bajka” w Lubaszu                         

w roku szkolnym 2021/2022 

Przedszkole "BAJKA" w Lubaszu w roku szkolnym 2021/2022 nie prowadziło pracy zdalnej 

ani hybrydowej. 

 

Do sprawozdania nie było pytań. 

 

PRZERWA  

 

Wznowienie obrad.  

 

 Przewodnicząca przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do podjęcia 

uchwał. 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji 

Rady Gminy w dniu 12 lipca br. i dlatego po uzgodnieniach projekty te zostały przedstawione 

przez Przewodniczącą Rady Gminy- Żanetę Andrzejewską, z wyjątkiem  uchwał 

budżetowych, które przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek.  

 

Ad 4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

ad 1) zmiany uchwały nr XVIII.135.16 Rady Gminy Lubasz z dnia 10 marca 2016 roku w 

sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Lubasz 

na lata 2016-2025. 

 

Projekt uchwały krótko omówiła i odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. Powiedziała, że Wojewoda Wielkopolski podczas kontroli w GOPS wskazał 

w zaleceniach pokontrolnych występujące nieprawidłowości Uchwały nr XVIII/135/16 Rady 

Gminy Lubasz z dnia 10 marca 2016 r. w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Lubasz na lata 2016-2025. Gmina Lubasz 

posiada Strategię Rozwiązywania Problemów Społecznych, która nie posiada wszystkich 

elementów zawartych w ustawie o pomocy społecznej tj. nie określono ram finansowych 

realizacji Strategii, co jest niezgodne z art 16 b ust. 2 pkt 3, lit. c. ustawy o pomocy 

społecznej. W oparciu o zalecenia pokontrolne Wojewody Wielkopolskiego z dnia 22 grudnia 

2021r jest konieczność zmiany w opisanym przedmiocie Strategii zgodnie z ustawą o pomocy 

społecznej.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały nr XVIII.135.16 Rady Gminy Lubasz z dnia 10 marca 

2016 roku w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Lubasz na lata 2016-2025..  



 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr XLI/344/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Lubasz na rok szkolny 2022/2023 

 

Projekt uchwały krótko omówiła i odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. Powiedziała, że co roku ustala się średnią cenę brutto paliwa w gminie 

Lubasz, która ma obowiązywać w roku szkolnym 2022/2023 w następującej wysokości: 

PB95- 7,94 zł/1 dm3; PB 98  -8,44 zł/1 dm3:ON – 7,88 zł/1 dm3:LPG – 3,74 zł/1 dm3. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Lubasz na rok 

szkolny 2022/2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr XLI/345/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) zaliczenia drogi w Goraju do kategorii dróg gminnych 

 

Projekt uchwały krótko omówiła i odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. Powiedziała, że uznanie drogi jako drogi gminnej stwarza możliwości 

korzystania z przepisów ustawy o drogach publicznych (wprowadzenie oznakowania, 

prowadzenia nadzoru przewidzianego dla dróg publicznych, wprowadzenie numeracji dróg). 

Uchwałą numer 464/2022 z dnia 24 lutego 2022 r., oraz uchwałą numer 493/2022 z dnia  

12 maja 2022 r., Zarząd Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego zaopiniował pozytywnie 

zaliczenie przedmiotowych dróg do kategorii dróg gminnych.  



 Jest to droga o znaczeniu lokalnym położona w obrębie geodezyjnym Goraj na działce nr 318 

o powierzchni 0,1211 oraz nadziałce 409/1 o powierzchni 0,1100 ha. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono 

 

Głosowano w sprawie zaliczenia drogi w Goraju do kategorii dróg gminnych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr XLI/346/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Wronki o uznanie za ochronne lasów 

stanowiących własność Skarbu Państwa położonych na terenie Gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały krótko omówiła i odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. Powiedziała, że w imieniu Skarbu Państwa z wnioskiem o uznanie za 

ochronne lasów wystąpiło Nadleśnictwo Wronki  pismem z dnia 29 czerwca 2022 r.  

Projektowane lasy ochronne zarządzane przez Nadleśnictwo Wronki pełnią funkcje jako lasy 

wodochronne i jako cenne fragmenty rodzimej przyrody.  

We wniosku o wydanie opinii podano, że jest potrzeba uznania lasów za ochronne w związku 

z opracowywaniem projektu Planu Urządzania Lasu dla Nadleśnictwa Wronki na lata  

2023-2032.Zagospodarowanie lasów ochronnych prowadzone będzie pod kątem utrzymania 

ich wielofunkcyjnej roli ze szczególnym uwzględnieniem funkcji, dla których zostały uznane 

za ochronne. Nadanie tym terenom leśnym charakteru ochronnego ma na celu zachowanie 

trwałości lasów, zachowanie biologicznej różnorodności, zwiększenie nakładów na 

prowadzenie gospodarki leśnej, udostępnienie lasu o urozmaiconym charakterze. Uznanie za 

lasy ochronne na terenie danej gminy nie ma wpływu na budżet tej gminy, gdyż od dnia  

1 stycznia 2016r. w związku ze zmianą ustawy o podatku leśnym lasy ochronne objęte są 

pełną stawką podatku leśnego. Są to tereny położone na terenie gminy Lubasz o łącznej 

powierzchni 11,97 ha. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Wronki o uznanie za ochronne 

lasów stanowiących własność Skarbu Państwa położonych na terenie Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr XLI/347/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Krucz o uznanie za ochronne lasów 

stanowiących własność Skarbu Państwa położonych na terenie Gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały krótko omówiła i odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. Powiedziała, że w imieniu Skarbu Państwa z wnioskiem o uznanie za 

ochronne lasów wystąpiło Nadleśnictwo Krucz pismem z dnia 27 czerwca 2022 r.  

Projektowane lasy ochronne zarządzane przez Nadleśnictwo Krucz pełnią funkcje jako  

 lasy wodochronne, lasy glebochronne, cenne fragmenty rodzimej przyrody, ostoje zwierząt,  

 stałe powierzchnie badawcze i doświadczalne, nasienne.  

We wniosku o wydanie opinii podano, że potrzeba uznania lasów za ochronne związana jest  

z opracowywaniem projektu Planu Urządzania Lasu dla Nadleśnictwa Krucz na lata  

2023-2032. Zagospodarowanie lasów ochronnych prowadzone będzie pod kątem utrzymania 

ich wielofunkcyjnej roli ze szczególnym uwzględnieniem funkcji, dla których zostały uznane 

za ochronne. Nadanie tym terenom leśnym charakteru ochronnego ma na celu zachowanie 

trwałości lasów, zachowanie biologicznej różnorodności, zwiększenie nakładów na 

prowadzenie gospodarki leśnej, udostępnienie lasu o urozmaiconym charakterze.  

Uznanie za lasy ochronne na terenie danej gminy nie ma wpływu na budżet tej gminy, gdyż 

od dnia 1 stycznia 2016r. w związku ze zmianą ustawy o podatku leśnym lasy ochronne 

objęte są pełną stawką podatku leśnego. Na terenie naszej gminy położonych jest łącznie 

1.701,95 ha. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Krucz o uznanie za ochronne 

lasów stanowiących własność Skarbu Państwa położonych na terenie Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr XLI/348/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 



 

 ad 6) zmiany uchwały nr XXXII/300/21 z dnia 30 listopada 2021r. w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Poznaniu 

 

 Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

 w związku z informacją od firmy realizującej wykonanie zadania inwestycyjnego 

pn:”Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stajkowo”, która wniosła o zmianę 

harmonogramu rzeczowo-finansowego, a co za tym idzie zakończenie prac do dnia 

31.08.2022r. – planowaną do zaciągnięcia II transzę pożyczki z WFOŚIGW w Poznaniu na 

rok 2023 przenosi się na rok bieżący czyli 2022. Kwota planowanej II transzy pożyczki to 

1.180.293,00 zł. Kwota pożyczki w podjętej uchwale Rady Gminy Lubasz nr XXXII/300/21  

z dnia 30 listopada 2021 r. wynosi 4.288.768,00 zł, w dwóch transzach, tj. I transza - 2022 rok 

– 2.708.475,00 zł oraz II transza planowana do zaciągnięcia w roku 2023- 1.580.293,00 zł.  

Z uwagi na fakt, iż Gmina otrzymała w końcówce roku 2021 dodatkowe subwencje na 

zadania z zakresu kanalizacji w kwocie 400.000,00 zł, to o tę kwotę umniejsza się 

zaciągnięcie II transzy pożyczki, tj. do kwoty 1.180.293,00 zł. Spłatę rat rozłożono na 14 lat  

z 50 % umorzeniem w ostatnim roku spłaty wynoszącym 1.944.384,00 zł (2036), a druga 

połowa rozłożona do spłaty w ratach od roku 2023 do 2035.  

Pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu w wysokości 3.888.768,00 zł przeznaczona będzie na realizację przedsięwzięcia 

pn.:”Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stajkowo”. W celu spełnienia 

procedur pożyczkodawcy, tj. WFOŚIGW w Poznaniu konieczne jest podjęcie uchwały  

i uzyskanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr XLI/349/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

ad 7) zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok 
 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

ulegają zmiany w zakresie:  

I. DOCHODY  



1. zwiększenie dochodów z tytułu:  

a) dz.600 rozdz.60020, par.0950                                   1.412,00 zł  
odszkodowanie TUW za uszkodzenie mienia-przystanek autobus Lubasz  

b) dz.754 rozdz.75412, par.0950                                  28.251,80 zł  
odszkodowanie TUW za uszkodzenie mienia- remiza OSP Sokołowo  

c) dz.750 rozdz.75095, par.2700                                       398,61 zł  
Fundusz Pomocy Ukrainie (środki z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Poznaniu) pesel i zdjęcia  

d) dz.758 rozdz.75801, par.2920                                      4.799,00 zł  
korekta - część oświatowa subwencji z przeznaczeniem na podwyżki dla nauczycieli 

(Min.Fin)  

e) dz.750 rozdz.75023, par.0690                                       4.000,00 zł  
opłata za ślub poza lokalem USC  

f) dz.852 rozdz.85295, par.0960                                        6.976,00 zł  
darowizna od anonimowego darczyńcy z przeznaczeniem dla osób potrzebujących – GOPS  

g) dz.852 rozdz.85295, par.0960                                          443,81 zł  
wpłaty na konto na pomoc obywatelom Ukrainy  

h) dz.010 rozdz.01095 par.0920                                        11.900,75 zł  
odsetki – dzierżawa urządzeń wodn. kanal.  

i) dz.921 rozdz.92109 par.0750                                        10.076,95 zł  
dochody sołectw – wynajem świetlic wiej.  

j) dz.921 rozdz.92195 par.0960                                            500,00 zł  
darowizna od firmy Dora Metal Czarnków z przeznaczeniem na organizację  

Dnia Dębego  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                                                                 R A Z E M : 68.758,92 zł 

II. 

WYDATKI 

1.Zmniejszenia 

a) dz.754 rozdz.75412 par.4300                                                1.500,00 zł  

usługi OSP 

b) dz.750 rozdz.75023 par.4307                                                3.075,00 zł 

 usługi projektu Polska Cyfrowa 

c) dz.921 rozdz.92195, par.4210                                                  300,00 zł 

 zakup nagród dla sołectw 

d) dz.900 rozdz.90004 par.4170                                                 6.600,00 zł 

 umowy zlecenia zieleń 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------                                                                                                                                                                                                       

R A Z E M: 11.475,00 zł 

 

 

 

 

2.Zwiększenia 

a)dz.750 rozdz.75095 par.4010,4300                                                        398,61 zł  

Fundusz Pomocy Ukrainie (środki z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu) 

pesel i zdjęcia,  

b) dz.750 rozdz.75023 par.4700, 4210, 4300                                           4.000,00 zł 



 szkolenia pracowników-1.400 zł,mater.-1.000 zł, usługi-1.600 zł, 

c) dz.600, rozdz.60020, par.4270                                                             1.412,00 zł  

naprawa przystanku z odszkodowania TUW za uszkodzenie mienie 

d) wydatki oświatowe                                                                              4.799,00 zł  

(z subwencji na podwyżki) 

e) dz.754 rozdz.75412 par.4170                                                              1.500,00 zł  

umowa-zlec. OSP 

f) dz.852 rozdz.85295 par.4210,4300                                                      6.976,00 zł  

wydatki GOPS – z darowizny od darczyńcy 

g) dz.852 rozdz.85295 par.4300                                                                 443,81 zł  

zakup usług 

h) dz.754 rozdz.75412 par.4300                                                               4.245,54 zł 

 naprawa uszkodzenie mienia- remiza OSP Sokołowo 

i) dz.600 rozdz.60016, par.6060                                                               1.900,00 zł  

wykup gruntów pod ścieżkę pieszo- rowerową Lubasz –Miłkowo 

j) dz.010 rozdz.01095 par.4300                                                                 8.200,00 zł  

przegląd obszarów i granic aglomeracji Lubasz (Prawo wodne) 

k) dz.750 rozdz.75022 par.4420                                                                1.500,00 zł 

 delegacje zagraniczne – radni RG 

l) dz.750 rozdz.75023 par.4420                                                                    300,00 zł 

delegacje zagraniczne – pracownicy UG 

m) wydatki sołectw ( z wynajmu świetlic)                                              8.805,55 zł 

n) dz.750 rozdz.75023 par.6067                                                               3.075,00 zł  

zakupy inwest. - projekt Polska Cyfrowa 

o) dz.921 rozdz.92109 par.2480                                                                1.571,40 zł  

dotacja dla GOK 

u) dz.010 rozdz.01044 par.6050                                                           1.580.293,75 zł  

zdanie inwest.pn.:”Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stajkowo” 

p) dz.921 rozdz.92195 par.4300                                                                   500,00 zł  

wydatki sołectwa Dębe-usługa Dzień Dębego 

r) dz.754 rozdz.75412 par.3030                                                              17.006,26 zł  

ekwiwalenty strażaków OSP 

s) dz.754 rozdz.75412 par.6230                                                                7.000,00 zł 

dofinansowanie dla jednostki OSP Lubasz do zakupu systemu odciągu spalin 

t) dz.900 rozdz.90004 par.4210 6.600,00 zł materiały zieleń (zakup kos)  

                                                                                             R A Z E M : 1.660.526,92 zł 

III. PRZYCHODY 

W związku z informacją od firmy realizującej wykonanie zadania inwestycyjnego 

pn:”Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stajkowo”, która wniosła o zmianę 

harmonogramu rzeczowo-finansowego, a co za tym idzie zakończenie prac do dnia 

31.08.2022r. – planowaną II transzę pożyczki z WFOŚIGW w Poznaniu na rok 2023 przenosi 

się na rok bieżący czyli 2022. Kwota planowanej II transzy pożyczki to 1.580.293,00 zł, którą 

umniejsza się o 400.000,00 zł, tj subwencję jaką gmina otrzymała w końcówce roku 2021  

z przeznaczeniem na finansowanie zadań z zakresu kanalizacji. 

Kwota 400.000,00 zł – z dodatkowej subwencji na zadania z zakresu kanalizacji – ujęta jest  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Lubasz w roku 2023 jako wolne środki,  

o których mowa w art.217 ust 2 pkt 6 ustawy. W wyniku powyższych zmian przenosi się je 

do roku 2022. Ponadto wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek 

budżetowych oraz sołectw. Zgodnie z klasyfikacją budżetową zadania sołectwa Kamionka 

pn.:”Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów o szer.4 m we wsi Kamionka w kierunku na 



Dulinowo” – dz.010 frozdz.0042 par.6050 - dostosowano załącznik o Funduszu Sołeckim do 

zgodności z budżetem. Powierzony na podstawie podpisanej umowy Grant w ramach 

Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 ". Wsparcie dzieci z rodzin 

pegeerowskich w rozwoju cyfrowym - Granty PPGR", zgodnie ze wskazaniem Regionalnej 

Izby Obrachunkowej przekwalifikowano do rozdziału 85395 zarówno po stronie dochodowej 

jak i wydatkowej. Ponadto, zważywszy, iż beneficjentem otrzymanych przez gminę środków 

jest Skarb Państwa, to dochody otrzymane przez Jednostkę na realizację projektu 

sklasyfikowane winny zostać w par. 200 –„dotacja celowa w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art.5 ust.1 

pkt 3 oraz ust.3 pkt 5 i 6 ustawy, lub płatności w ramach budżetów środków europejskich, z 

wyłączeniem dochodów sklasyfikowanych w par.205, z czwartą cyfrą 7…”. Klasyfikację 

dochodów (par.2007 i 6207) zmieniono również dla projektu „CYFROWA GMINA”.  

Zgodnie z podpisaną umową nr 2/BOIN/2022 z dnia 29 kwietnia 2022r. z Województwem 

Wielkopolskim na udzielenie pomocy finansowej – zmieniono nazwę zadania inwestycyjnego 

pn.:”Budowa pochylni ratunkowej dla zapewnienia bezpieczeństwa dla osób korzystających  

z kąpieli (SLIP na Jeziorze Dużym w Lubaszu)”, na „Wykonanie slipu przy Jeziorze Wielkim 

w Lubaszu, na potrzeby ratownictwa wodnego”.  

Realizacja grantu nr 3439/1/2021 w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 

2014-2020 - projekt pn.”Cyfrowa Gmina” ujęto w budżecie gminy w zadaniach 

inwestycyjnych pod nazwą „Cyfrowa gmina”, które zmienia się na:  

”Cyfrowa Gmina – zakup serwera z licencjami na oprogramowanie, zewnętrznej macierzy 

dyskowej, centralnego zasilacza UPS i komputerów z oprogramowaniem w ramach Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa”.  

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr XLI/350/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 8) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych w 

WPF  w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości zawartych w budżecie 

gminy, po wprowadzonych zmianach w uchwale budżetowej na 2022.  

Plan dochodów od ostatniej zmiany prognozy uległ zwiększeniu o kwotę 401.028,30 zł 

(dochody wzrosły m.in. z tytułu środków z Funduszu Pomocy dla obywateli Ukrainy, dotacji 

na zasiłki okresowe, dotacji na program Posiłek w szkole i w domu). Łączny plan dochodów 



budżetu gminy, po zmianach, na dzień 14 lipca 2022r. ukształtował się na poziomie 

39.717.109,33 zł, w tym dochody bieżące 39.099.955,33 zł i dochody majątkowe 617.154,00 

zł. Po stronie wydatków plan zwiększył się o kwotę 2.025.573,96 zł, i po zmianach wynosi 

48.845.144,66 zł (wydatki bieżące - 40.213.589,55 zł, wydatki majątkowe - 8.631.555,11 zł).  

Kwota wydatków majątkowych zwiększyła się m.in. za sprawą zadania inwestycyjnego 

pn:”Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stajkowo”. Firma realizująca zadanie 

wniosła o zmianę harmonogramu rzeczowo-finansowego, a co za tym idzie zakończenie prac 

do dnia 31.08.2022r.  

W związku z powyższym planowane limity oraz planowaną do zaciągnięcia II transzę 

pożyczki z WFOŚIGW w Poznaniu na rok 2023 przenosi się na rok bieżący czyli 2022. 

Kwota planowanej  II transzy pożyczki to 1.180.293,00 zł.  

Kwota pożyczki w podjętej w uchwale Rady Gminy Lubasz nr XXXII/300/21 z dnia 30 

listopada 2021 r. wynosiła 4.288.768,00 zł, wypłacanej w dwóch transzach, tj.  

I transza - 2022 rok – 2.708.475,00 zł oraz II transza planowana do zaciągnięcia w roku 

 2023- 1.580.293,00 zł.  

Z uwagi na fakt, iż Gmina otrzymała w końcówce roku 2021 dodatkowe subwencje na 

zadania  z zakresu kanalizacji w kwocie 400.000,00 zł, to o tę kwotę umniejsza się 

zaciągnięcie II transzy pożyczki, tj. do kwoty 1.180.293,00 zł.  

Nie zmieniono terminów spłat rat rozłożonych na 14 lat (15 lat z okresem finansowania 

liczonym od pierwszej wypłaty pożyczki – czyli 2022r.oraz karencją 6 miesięcy liczone od 

ostatniej transzy pożyczki). 50 % umorzenie w wyniku mniejszej kwoty pożyczki 

umniejszyło się o 200.000,00zł, tj. z kwoty 2.144.384,00 zł do 1.944.384,00 zł w ostatnim 

roku spłaty (2036), a druga połowa rozłożona do spłaty w ratach od roku 2023 do 2035  

w sposób następujący:  

2023 rok – 10.000,00 zł,  

2024 rok – 44.000,00 zł,  

2025 rok – 40.000,00 zł,  

2026 rok – 40.000,00 zł,  

2027 rok – 40.000,00 zł,  

2028 rok – 40.000,00 zł,  

2029 rok – 57.908,00 zł,  

2030 rok – 80.000.00 zł,  

2031 rok – 200.000,00 zł, 

2032 rok – 200.000,00 zł 

2033 rok – 200.000,00 zł, 

2034 rok – 446.955,00 zł (o 80.000,00 zł mniej niż poprzednio), 

2035 rok – 545.521,00 zł, (o 120.000,00 zł mniej niż poprzednio), 

2036 rok – 1.944.384,00 zł – umorzenie. 

Łączna kwota zaciąganej pożyczki po zmianach wynosić będzie 3.888.768,00 zł. 

W wyniku tych zmian, zmieniła się kwota deficytu budżetu roku 2022, który wynosi 

9.128.035,33 zł, a także zmianie uległ wynik, przychody, wolne środki roku 2023. 

Sfinansowany zostanie przychodami z tytułu pożyczek i kredytów na rynku krajowym, 

przychodami ze sprzedaży innych papierów wartościowych, przychodami jednostek 

samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych 

ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach oraz 

wolnymi środkami, o których mowa w art.217 ust.2 pkt 6 ustawy oraz przychodami jednostek 

samorządu terytorialnego z wynikającymi  z rozliczenia środków określonych w art.5 ust.1 

pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem 

tych środków. 



Przychody budżetu uległy zmianie i wynoszą 9.649.535,33 zł, rozchody budżetu nie uległy 

zmianie i wynoszą 521.500,00 zł. Planowana kwota długu na koniec 2022 r. kształtować się 

będzie na poziomie 28.076.410,28 zł. 

W wykazie przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2) dokonano aktualizacji 

 w przedsięwzięciach zadań bieżących dostosowując do zawartych umów: 

1) Ksero Druk Natalia Kramarczyk Poznań- dzierżawa kserokopiarki- na lata 2022 -2025 

 z łącznymi nakładami w kwocie 19.852,00 zł, limit 2022-4.428,00 zł, 2023-6.642,00 zł, limit 

2024-6.642,00 zł, limit 2025- 2.214,00 zł, bez limitu zobowiązań. 

Wprowadzono nowe przedsięwzięcie bieżące: 

1) ASTA-NET SA z siedzibą w Pile –świadczenie usługi telekomunikacyjnej 

szerokopasmowego dostępu do sieci Internet – łączne nakłady w kwocie 1.029,60 zł oraz 

limity na rok 2022 - 514,80 zł i 2023 r.-514,80 zł, limit zobowiązań – 1.029,60 zł. 

W przedsięwzięciach majątkowych naniesiono nowe zadania: 

1) Przebudowa drogi – budowa chodnika przy drodze powiatowej 1340P w m. Krucz (pomoc 

finansowa) – poprawa bezpieczeństwa i jakości dróg i chodników – łączne nakłady finansowe 

to kwota 150.000,0 zł, z limitem na rok 2022 – 50.000,00 zł i rok 2023 – 100.000,00 zł oraz 

limitem zobowiązań 150.000,00 zł. 

2) Rozbudowa drogi powiatowej nr 1342P na odcinku od DW 153 do m. Bzowo (pomoc 

finansowa) – poprawa infrastruktury drogowej – łączne nakłady finansowe to kwota 

150.000,00 zł, z limitem na rok 2023 – 150.000,00 zł oraz limitem zobowiązań 150.000,00 zł. 

Zadania te stanowią pomoc finansową dla Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w 

Czarnkowie w realizacji zadań na terenie naszej gminy. 

W przedsięwzięciu pn:”Rozbudowa SUW w Sokołowie i sieci wodociągowej w m. Lubasz  

i Jędrzejewo” zmniejszono limit zobowiązań o kwotę 32.520,33 zł (podpisano umowę na 

projekt). 

W zadaniu pn: „Rewitalizacja kolejowego ciągu komunikacyjnego na liniach kolejowych nr 

390/236 CZARNKÓW-ROGOŹNO-WĄGROWIEC –poprawa warunków komunikacyjnych” 

– zwiększono łączne nakłady o kwotę 1.000.000,00 zł, tj do wartości 2.500.000,00 zł. 

Limit w roku 2024 wynosi po zmianach - 500.000,00 zł, 2025-500.000,00 zł, 2026 -

500.000,00 zł, 2027 – 500.000,00 zł, 2028 -500.000,00 zł oraz limit zobowiązań w kwocie 

2.500.000,00 zł. 

Zadanie to zabezpiecza limit środków do podpisania porozumienia z Marszałkiem 

Województwa Wielkopolskiego w kwestii współuczestnictwa finansowego w pokrycie 

wkładu własnego w projekcie unijnym. 

W związku z dofinansowaniem zadania pn:”Budowa pochylni ratunkowej dla zapewnienia 

bezpieczeństwa dla osób korzystających z kąpieli (SLIP na Jeziorze Dużym w Lubaszu) –  

z Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu (umowa nr 2/BOIN/2022 z dnia 29.04.2022r.) 

zmieniono nazwę zadania - przedsięwzięcia, dostosowując do nazwy widniejącej w umowie, 

tj. „Wykonanie slipu przy Jeziorze Wielkim w Lubaszu, na potrzeby ratownictwa wodnego”.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna 



Fiałkowska, Monika Golik, Jacek Michalak, Elżbieta Nowak, Kazimierz Wicher 

PRZECIW (1) 

Lucyna Urbaniak – Pielka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Żaneta Andrzejewska, Andrzej Macyszyn, Estera Nobik, Michał Stawujak  

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 9 za, wstrzymuje się 4, 

przeciw 1, nieobecnych 1. 

Uchwała nr XLI/351/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5. Wolne głosy i wnioski. 
 

Brak. 

 

Ad 6. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady XLI sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 17:15. 

 

 

                                                                    Przewodnicząca 

                                                                          Rady Gminy Lubasz 

                                                                                                 Żaneta Andrzejewska 

 

  

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


